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Tänavu pärjas Tartu 
kutsehariduskeskus 
oma 33 õpilast Aasta 
Tegija 2010 tiitliga, 
nende hulgas oli ka 
kaks noort elvakat: 
ehitusviimistleja 
Laili Leppik ja resto-
raniteenindaja Kaa-
rel Roose.

Sirje Veldi

Koolisisene kutsevõist-
lus toimus juba neljandat 
aastat. Tänavu pürgis aas-
ta tegija tiitlile juba 349 
õpilast, parimad valiti 28 
erialalt. Konkurssi toeta-
nud sponsorite arv oli täna-
vu samuti rekordiline – 56. 
Võistlus on vabatahtlik, toi-
muvad eelvoorud ja finaal-
võistlus.

“Õpilaste huvitatus on 
viimastel aastatel olnud jär-
jest suurem,” ütles kutseha-
riduskeskuse pressiesinda-
ja Hillar-Heiti Karm. “Mõ-
ni sponsor jälgis kaks päe-
va, kuidas tema huvialu-
sed võistlevad. Laili Leppi-
ku kohta ütles sponsor, et 
see tüdruk võiks meile kas-
või hommpäev tööle tulla – 
nii kõrge tase oli.”

Suhtlemisoskus 
ennekõike

Kui külastate lähiajal 
Tartus ülikooli kohvikut, 
siis võib juhtuda, et teid 
teenindab Tartu kutseha-
riduskeskuse tänavune pa-
rim restoraniteenindaja, ja 
mis peaasi, pealegi oma-
kandimees Kaarel Roo-
se (21), kes Tartus ülikoo-
li kohvikus oma praktika-
tööd teeb.

Kaarel ütleb, et kooli-
võistlus oli lihtne: kolme 
minuti jooksul tuli voltida 
viis erinevat salvrätti, teha 
lauale eelkate, vastu võtta 
kliendid ja serveerida kol-
mekäiguline lõunasöök. 
“Suhtlesid seal klientidega 
ja muud erilist nagu ei ol-
nudki,” ütles Kaarel.

Žürii liikmetele, keda 
noormehel teenindada tu-
li, jäi aga noormees meel-
de. Eriti noorematele nais-
õpetajatele, kellele Kaarel 
algatuseks kinkis roosiõie.

Kaarel ütleb, et võistlus-
tel on huvitav käia, saab 
kogemusi ja oskusi.

“Võitsin koolivõistlused 
ära ja käisin ka Eesti meist-
rivõistlustel, kuigi seal me 
esimese kolme hulka ei 
saanud, olime siiski esi-
mese kümne hulgas,” ütles 
teisel kursusel õppiv Kaa-
rel. “See närv ja klientide-
ga suhtlemine on suht kee-

ruline. Ega ei pea muidugi 
võistlema, aga see on huvi-
tav ja see on elu.”

Kaarel ütles, et toitlus-
tuserialal õppimine ei ol-
nud paar aastat tagasi El-
va gümnaasiumi lõpetanud 
noormehel sugugi kindel 
valik ja eesmärk, sest ees 
ootas sõjaväeteenistus.

“Kui sõjaväeteenistusest 
pikendust anti, siis mõtle-
sin, et õpiks midagi prakti-
list. Valisin toitlustuse ja nii 
ta läks,” ütles Kaarel. “Ko-
kapraktikat on olnud roh-
kem, aga teenindusprakti-
ka on mul nüüd esmakord-
ne.”

Kevadel Tartu kutseha-
riduskeskuse diplomi saa-
val Kaarel Roosel on plaan 
minna edasi õppima Tal-
linnasse toitlustamise kor-
raldamise erialale. Noor-
mees on mõlgutanud juba 
ka mõtteid hakata ehk tu-
levikus ise toitlustusette-

võtjaks.
“Tubli poiss,” kiidab kur-

susejuhendaja Juta Laatsit. 
“Tal on kõik asjad joone 
peal, nii toiduvalmistamise 
kui teeninduse osas. Need 
võistlused on noorele ini-
mesele väga olulised ja näi-
tavad, et õpilastel on huvi 
asja vastu rohkem, kui te-
malt minimaalselt ooda-
takse.”

“Muljet avaldas kogu te-
ma hoiak, kõnnak ja suhtle-
mine,” ütles toitlustuseriala 
kutseõpetaja Elika Raal-Ki-
kas.

Restoraniteenindaja-
te kutsevõistlusel tuli vol-
tida salvrätte, katta lauda 
ja praktiliselt teenindada. 
Kõik toimus nagu päriselt, 
oma kooli õpperestoranis. 
Lõppvõistlusel püris Aasta 
Tegija 2010 tiitlile kaheksa 
restoraniteenindajaks õppi-
jat.

Volga restorani juhataja 

Peeter Järva, kes oli sellise 
konkursi žüriis esmakord-
selt, ütles, et restoranitee-
nindajate konkursi tase ül-
latas positiivselt.

“Nad tegid seda, mida 
neile koolis oli õpetatud, 
eks nad närvitsesid natu-
ke. Konkursil oli kohe nä-
ha, kes on sel alal tööta-
nud, kes mitte,” ütles Järva, 
kelle sõnul on konkurssidel 
osalemine kogemuste saa-
mise mõttes hea, kuid lisas, 
et töökohta sellistel iseära-
nis Tartu kesksetel võistlus-
tel osalemine ei mõjuta.

“Praegusel tööpuuduse 
ajal vaatab tööandja ikkagi 
kõige rohkem töökogemust 
ja kui on valida nooruse ja 
kogemuse vahel, siis hinna-
takse kogemust,” räägib va-
hepeal Atlantise teenindus-
juhi kohalt Volga restora-
ni juhatajaks tõusnud Jär-
va. “Vanasti oli tavaprakti-
ka, et õpetati noor inime-

ne oma käe järgi, nüüd on 
vastupidi. Praegu veel on 
see nii.”

Samas ütleb Järva, et ei 
jaga seisukohta, et eestlane 
ei oleks hea teenindaja.

“Ma niimoodi üldse ei ül-
distaks. On igasuguseid ini-
mesi, ka rahva seas. Ma ar-
van, et sellist inimest ei ole, 
kes ei õpiks kolme taldrikut 
ühte kätte võtma, see on 
harjutamise asi. Aga pea-
vad olema ka suhtlemisos-
kused paljude erinevate 
inimestega. Need seaksin 
ma sellel erialal esikohale.”

Õige valik
Pärast põhikooli lõpeta-

mist ei olnud Tallinna tüd-
rukul Laili Leppikul (19) 
päris selge, mida edasi te-
ha. Nii lõpetas ta pealinnas 
kümnenda klassi ja siis ot-
sustas – tahan õppida ehi-
tust. Sestap saigi valitud 
ehitusviimistleja eriala. 
Praegu teist kursust lõpe-
tav Laili ei kahetse põrmu-
gi, et tuli keskkoolist ära ja 
asus õppima Tartu kutse-
hariduskeskusesse.

“Ei kujutaks end küll et-
te mingi küünetehnikuna,” 
ütleb Laili ja mainib, et kor-
ra käis peast läbi mõte õp-
pida hoopis elektrikuks. 
“Eks igaühel ole omad hu-
vid. Sisekujundus, disain ja 
arhitektuur on mind alati 
huvitanud.”

Ka klassijuhataja Mer-
le Välistel on oma õpila-
se kohta öelda vaid kiidu-
sõnu.

“Konkursi ajal avaldus 
üllatusena tema kunstian-
ne,” ütles Väliste. “Ta on 
väga hea käega, eriala tun-
dub olevat õige. Väga tubli 
tüdruk!”

Konkursil oli vaja 
Caparoli värvidega kanda 
seinale Caparoli logo. Laili 
sõnul oli palju arvestamist 
ja mõõtmist, et väike logo 
mitmekordselt suurema-
na seinale ja õigesse mõõtu 
saada. Väliste sõnul õnnes-
tus Lailil see sajaprotsendi-
liselt õigesse mõõtu saada 
ja see avaldas muljet spon-
soritele-hindajatele Deco 
Stuudiost, kes olid valmis 
tüdruku kohe oma firmas-
se tööle võtma.

“Jah, Deco Stuudio te-
gi tööpakkumise, aga kõi-
gepealt lähen sinna prak-
tikale,” ütles Laili, kel jää-
nud kooli lõpetamiseni veel 
aasta. Ehk võtab tarmu-
kas neiu ette isegi vanaema 
maja renoveerimise?

“Jah, see on plaanis 
küll,” ütles Laili.

LÜHIDALT

Nr 15 (750) Laupäev, 17. aprill 2010

Jagagem 
rattarõõmu!

Elva Väikelastekodu 
lapsed ootavad täien-
dust oma jalgrattava-
rudele. Vajalikud rattad 
erinevas vanuses laste-
le alates kolmerattalis-
test kuni suurteni välja.

Kellel kuuris seis-
mas ratas, mis väntaja-
le väikseks jäänud või 
niisama värskema mu-
deli vastu vahetatud ja 
mida annaks putidada, 
võib selle tuua tööajal 
Järve tn 1, Elva.

Elva Lions Klubi me-
hed puhuvad rataste-
le uuesti hinge sisse ja 
lastel tuleb mõnus rat-
tasuvi.

Kel puudub võimalus 
ratta meieni transporti-
miseks, helistage Aiva-
rile numbril 501 3164 ja 
ta korraldab järele tule-
mise.

Oodatud on ka ui-
sud-suusad, sest rege 
rauta suvel, eks ole? 
Lisainfo 745 6014 või 
5346 2888. 

LC Elva,
Elva Väikelastekodu

Siit tulevad head tegijad!

Marika Korolevi 
uus teater järgmisel 
nädalal Rannus. Lk 2

Fred Koppel 
arutleb, kes on linna 
valitseja. Lk 4

Avalik kiri 
linnavalitsusele ja 
volikogule. Lk 4

VASTU-
LAUSE
Elva Tarbijate  
Ühistu ei ole 
Maximale 
Arbimäe Konsu-
mit pakkunud

10. aprilli Elva Posti-
poisis Sirje Veldi artik-
lis “Komisjon soovitab 
leida kompromissi” on 
Rein Abeli Elva Tarbija-
te Ühistut puudutav tsi-
taat “Maximale paku-
ti ka Arbimäe Konsumi 
ostmise võimalust, kuid 
sellest ta loobus”, mille 
sisu ei vasta tõele. See-
tõttu pean vajalikuks 
esitada vastulause.

Elva Tarbijate Ühis-
tu ei ole Arbimäe 
Konsumit Maximale 
müügiks pakkunud.

Võimalike teema-
arenduste ja uute aru-
saamatuste ennetami-
seks lisan, et Elva Tarbi-
jate Ühistu ei ole ka kel-
lelegi teisele Arbimäe 
Konsumit ega ühtegi 
muud tegutsevat kaup-
lust müügiks või rendi-
le pakkunud.

Hando Ivask,  
Elva Tarbijate Ühistu 

juhatuse esimees

Teid teenindab Kaarel Roose. Foto: Egle Kiik
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Järgmisel kolmapäe-
val etendub Rannu 
rahvamajas “Armas-
tuse edetabel”, mis 
on hiljuti loodud Tea-
ter :D esimene lavas-
tus ja Norm Fosteri 
näitemängu esmaesi-
tus Eestis.

Sirje Veldi

Kas oligi siis nii, et  
Vanalinna Stuudio   
näitleja Marika Koro-
lev tegi endale 40. juu-
beliks ise suure kin-
gituse ja asutas koos 
paari sõbraga päris 
oma teatri?

Kaugel sellest, nii suu-
ri ambitsioone mul kind-
lasti pole. Mõte sai idane-
ma pandud aastajagu va-
rem, aga kuna teatri käima 
lükkamine pole nädala töö, 
siis juhtus nõnda, et sai val-
mis pisut pärast sünnipäe-
va. Sünnipäevad pole minu 
jaoks kuigi olulised sünd-
mused, mida peaks tingi-
mata tähistama. Võin sel-
lel päeval vabalt suurpu-
hastust teha või sokke nõe-
luda.

Teater :D? Millest 
selline nimi?

:D sümboliseerib kahte 
silma ja naerusuud. Märk 
peaks olema hästi tuttav 
kõigile internetisõpradele, 
kus seda sümbolit palju ka-
sutatakse ja “big smile” ni-
me all tuntakse. Meie jaoks 
tähendab märk :D positiiv-
set emotsiooni, mida teater 
peabki pakkuma. Ükskõik 
kui raske ka ei oleks, tuleb 
püüda ikka suunurki üles-
pidi hoida.

Olete oma teatri te-
gemistesse haaranud  
peale kolleeg Vello  
Jansoni veelgi sõpru,  
tuttavaid, naabreid,  
saarlase Marek Pihel-
puu... Kes veel kaasa 
löövad?

Kuna oleme universaal-
sed ja kõigil on mitu ame-
tit, siis on meie töötajate 
arv väike, kõigest seitse. 
Need on inimesed, kes sii-
ralt armastavad teatrit ning 
teevad seda tööd pigem lõ-
bu kui raha pärast.

Viimastel aastatel 
on Eesti teatrimaastik 
tugevalt muutunud, 
ridamisi sünnib uusi 
väikseid teatriprojek-
te. Kas sellel võiks olla 
mõni tõsisem põhjus?

See on suurepärane, et 
on muutunud. Publikul on 
suurem võimalus valida 
erinevate etenduste ja pro-
jektide vahel. Võrreldes 
muu maailmaga on Ees-
tis veel väga vähe väike-
seid eratruppe. Väiketeater 
ei tähenda kaugeltki “väi-
kest teatrit”, mõnikord võib 
suur olla palju väiksemgi 
kui väike, see tähendab vä-
heste vahenditega loodu.

Teatrietenduse headus ei 
sõltu kaugeltki sinna pai-
gutatud finantsidest või te-
gelaste hulgast.

Soovite pakkuda 
häid ja mõtestatud hu-
moorikaid etendusi. 
Kas neid on siis prae-
guses teatripildis vä-

he?
On neid palju või vä-

he, ei oska öelda. Meie tee-
me lihtsalt seda, mis meile 
meeldib ja loodame, et see 
meeldib ka publikule.

Kui kõigil parima-
tel näitlejatel on nüüd 
oma teater, mis siis 
jääb suurtele teatrite-
le?

Kõigil ei saa kunagi ole-
ma oma teatrit juba ainu-
üksi sellel põhjusel, et po-
le niipalju ettevõtlikke ini-
mesi.

Oma teater tähen-
dab ilmselt unelma-
te rolle eelkõige iseen-
dale, kuid ei pruugi tä-
hendada väärilist sis-
setulekut, eriti täna-
ses Eestis. Kuidas loo-
date hakkama saada?

Oma teater tähendab pi-
gem suurt peavalu ja tohu-
tut tööd lisaks laval män-
gimisele. See on väga suur 
vastutus nii enda kui pub-
liku ees, millega riigiteatris 
töötades näitlejad sellisel 

kujul iialgi kokku ei puu-
tu. Unelmate rolle? Õnneks 
ma ei unista rollidest.

Kuidas me hakkama saa-
me, eks seda näitab elu. To-
re, kui suudame mõne aja 
püsida.

Praegu sõidate üle 
Eestimaa oma noore 
teatri esimese lavastu-
sega “Armastuse ede-
tabel”. Miks just selli-
ne valik ja kuidas eten-
dust on vastu võetud?

Etenduses “Armastuse 
edetabel” peaks päris head 
nalja saama ja mõtlemisai-
net olema veel järgmiselgi 

hommikul. Inimesed, kes 
tükki näinud, on hakanud 
kirja panema oma isiklikku 
armastuse nimekirja, see 
tähendab koostama loetelu 
omadustest, mis neile part-
neri juures kõige olulise-
mad on. Ideaalsest partne-
rist ja iseloomu muutmisest 
tükk lühidalt öeldes vaimu-
kalt räägibki.

Vastuvõtt on olnud üli-
malt positiivne.

Kas see on samuti 
üks teie teatri eripära, 
et esinete paljudes sel-
listes paikades, kuhu 
suur teater ehk ei sa-
tugi?

Jah, sest eestlased on 
väga kultuurilembelised ja 
maainimesed armastavad 
väga teatrit. Kui on olemas 
kohalikud hubased kultuu-
rimajad, siis oleks patt neid 
mitte külastada. Tihtipea-
le sünnivad väikestes koh-
vilõhnalistes kultuurima-
jades just need kõige pare-
mad etendused ja tänulikke 
silmi on saal täis.

11. aprillil korraldas 
Eesti Meestelaulu Selts 
Tallinna Ülikoolis III üle-
eestilise poistekooride 
võistulaulmise, kus El-
va gümnaasiumi poiste-
koor saavutas viienda ko-
ha, tänukirja eduka esine-
mise eest ja kotitäie kom-
me. Žürii esimees Venno 
Laul ütles kokkuvõtteks, 
et viimasel aastakümnel 
on Eesti poistekooride ta-
se märgatavalt tõusnud. 
Elva gümnaasiumi poiste-
koor oli ainus võistulaul-
misel esindatud koor Tar-
tumaalt. See sai teoks küll 
ainult kõige tublimate 
poiste ja nende vanema-
te kaasabil. Ja need laulu-
poisid on Algis Albre, Al-
lan Kerme, Johan Mar-
kus Must, Siim Pärsimä-
gi, Hans Leonhard Kõr-
gesaar, Oliver Leppik, 
Andreas Ilves, Erik Vaar-
mann, Erik Sammel, Oli-
ver Kütt, Rasmus Punkar, 
Toomas Hendrik Ellervee. 
Poisse on alati aidanud 
vaos hoida tubli ja abival-
mis õpetaja Anne Jaama. 
Täname ka kooli juhtkon-
da, kes koorilaulu on alati 
toetanud!

Elva gümnaasiumi 
poistekoor on asutatud 
1960. aastal. Dirigendid 
olid siis Kalju Kenner ja 
Maimu-Koidula Sirel. Esi-
mestest laulupoistest on 
tore jäädvustus ka Elva 
Albumis.

Koori juures on läbi 
aegade olnud ja aidanud 
järjepidevust hoida Rii-
na Metsküla, Anne Raud-
saar, Ain Tarro. Viimased 
15 aastat hoiavad ohje en-
da käes dirigendid Mee-
lis Roosaar ja Maimu-Koi-
dula Sirel. Poistekoor on 
osa võtnud kõikidest lau-
lupidudest, oma maakon-
na ja linna ettevõtmis-
test, olnud kaastegev Elva 
Meeskoori ja Elva Noor-
te Meeskoori juubelikont-
sertidel. 1998. aastal pois-
te- ja meeskooride võistu-
laulmisel sai Elva poiste-
koor oma kategoorias I 
koha. Helilooja Tiina Kii-
laspea pühendas selleks 
puhuks meile laulu “Kolm 
värvi”.

Tänulikud muusika-
õpetajad

Meelis Roosaar ja  
Maimu-Koidula Sirel

Poistekoorile viies koht Uus teater tuleb Randu

13.04 otsustati:
Anda ehitusluba J. 

Kärneri tänaval reovee-
pumpla väliselektrivõr-
kude püstitamiseks; ehi-
tusluba Laululava reovee-
pumpla väliselektrivõrku-
de püstitamiseks; ehitus-
luba Lehe tn 3 üksikela-
mu püstitamiseks; kirja-
lik nõusolek Vambola tn 
15 väikeehitise püstita-
miseks; kirjalik nõusolek 
kanalisatsioonitrassi väl-
jaehitamiseks Tartu mnt 
18a, Tuletõrje tn 5; kir-
jalik nõusolek vee- ja ka-
nalisatsioonitrasside väl-
jaehitamiseks Nõmme tn 
13, Tiigi tn 1c, Valga mnt 
32, Käärdi tee 2, Käo tee 
1, Liiva tn 6a, Laane tn 34, 
Purde tn 19; luba Alexela 
Oil AS-le reklaami paigal-
damiseks tähtajaga üks 
aasta; luba vetelpääste-
koerte treenimiseks Pais-
järve piirkonnas.

Lugeda korraldatud 
jäätmeveoga mitteliitu-
nuks ajutiselt jäätmeval-
dajad aadressil: Vaikne tn 
20, Vaikne tn 18, Käo tee 
39, Raudtee tn 3, kaas-
omanikud Pikk tn 54, Ka-
narbiku tn 4.

Jätta rahuldamata 
korraldatud jäätmeveo-
ga mitteliitunuks lugemi-
se taotlus aadressil: kaas-
omanik Nõmme tn 7.

Määrata lapse sünni-
toetus Katrin Loodile.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Elva lin-

na üldplaneeringu ülevaa-
tamine; Elva linnas Uuta 
põik 9 asuva maaüksuse 
taotlemine Elva linna mu-
nitsipaalomandisse.

Sõlmida OÜ-ga Rivor 
Trans töövõtuleping õpi-
laste veoks ujumiskursu-
sele.

Pikendada AS-ga 
Livonia sõlmitud lepingut 
eakate päevakeskuse re-
monditööde teostamiseks.

Kinnitada regist-
reeringu õigsus ma-
jandustegevuse registris: 
FIE Rein Virolainen, OÜ 
Kummix, Boldon Grupp 
OÜ, Elva E.P.T. AS, Farm 
Plant Eesti AS, Saint-
Gobain Glass Estonia AS, 
Enics Eesti AS, OÜ Vik-
si, Paulaton OÜ, Wessel 
AE OÜ, OÜ Zirkoon, Kus-
ti OÜ, Glasmir OÜ, Föö-
niks LS OÜ, Erki Moont 
Matusebüroo, FIE Maido 
Urbas, FIE Peeter Roskrut, 
FIE Kalev Arras, Atria Ees-
ti AS, Ardemar OÜ, OÜ 
Nõuni Taimekasvatus, FIE 
Irina Kikerpill. 

Elva Linnavalitsuse tä-
nukirjad on antud sega-
koor Ave asutajaliikmete-
le: Jaak Tilk, Ilmar Ala, 
Tiina Sooro.

Esitada Vabariigi Pea-
ministri mastivimpli saa-
miseks elamud aadressil: 
Soo tn 6, Tähe tn 5b, Uus 
tn 2, kortermaja Puiestee 
tn 5.

Maia Kukk,  
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Foto: Anne Jaama

MTÜ TEATER :D

 N. Foster “Armastuse 
edetabel”
 21. aprill Rannu rahva-
majas
 Lavastaja Vello Janson
 Mängivad Marika 
Korolev, Raivo Rüütel, 
Vello Janson
 www.koolon.ee

Vabakutselise näitleja Marika Korolevi nimi seostub nüüd rohkem Teater :Dga. Foto: 
Kristjan Lepp
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10. aprillil tähis-
tas segakoor AVE 35. 
aastapäeva kontser-
diga algkoolimaja 
aulas.

Milvi Kapaun

1. aprillil kolmkümmend 
viis aastat tagasi dirigent 
Kalju Kenneri eestvõtmi-
sel tegutsemist alustanud 
laulukoori juubelikontser-
dil lõi kaasa Elva puhkpil-
liorkester Ülo Laanesaa-
re ja sõpruskoor Viroonia 
Rakverest Linda Gordejevi 
ja Kadri Innose juhenda-
misel. Koori- ja puhkpilli-
muusika magusaks vahe-
palaks sai kuulata noore 
viiulisolisti Toomas Hend-
rik Ellervee meisterlikku 

mängu.
Segakoori austasid oma 

külaskäiguga Kalju Kenneri 
head perekonnasõbrad 
Soomest, Kempelest – di-
rigent ja helilooja Seppo 
Härkönen koos abikaasa 
Maija-Liisaga. Kempele ja 
Oulu kooridega seob AVE 
koori pikaajaline sõprus. 
Mitmeid kordi on käidud 
Soomes kontsertreisil, El-
vas on esinenud Kempele 
kammerkoor Aiolos, noor-
tekoor ning Oulu Noorte 
Meeste Kristliku Ühingu 
Meeskoor Seppo Härköneni 
dirigeerimisel.

Tavapäraselt on sega-
koor AVE aastapäevakont-
sertidel olnud alati läbiv 
teema rahvalaul, roman-
tism ja isamaalisus. Juu-

belikontserdi kavasse va-
liti lemmiklaule läbi aega-
de. Uueks leiuks oli rumee-
nia autori Vladimir Cosma 
“Noorusaeg” Kalju Kenneri 
kaunite kooriseadete vara-
must.

Koos külaliskooriga esi-
tati Piret Ripsi seatud “Üt-
le, mis on inimene”, “Vi-
rumaa laul” ja laul “Or-
jade koor” G. Verdi oope-
rist “Nabucco”, kus võimsat 
klaverisaadet Ülle Rebase 
esituses nautis nii publik 
kui lauljad.

Meeleoluka punkti juu-
belikontserdile pani puhk-
pilliorkestri ja ühendkoori 
esituses võimsalt kõlanud 
“Tuljak”.

Juubelit tähistanud se-
gakooris on kokku 38 laul-

jat. Mullu sügisel liitunud 
aktiivsed noored naishää-
led kaunistasid juubeli-
kontserdiks naislauljad ro-
settidega ning organisee-
risid lauljatele AVE koori 
logoga kaunistatud uued 
koorimapid.

Kümmekond aastat on 
koori juhatanud Elva güm-
naasiumi muusikaõpeta-
ja ja dirigent Ehtel Kuldve-
re-Vent. Aastate jooksul on 
lauldud veel koorijuhtide 
Pirika Söödi ja Mae Juske 
dirigendikepi all. Koo-
ri asutajaliikmetest pida-
sid 34 aastat vastu Galina 
Kaarma ja Virve Saar, tä-
naseni laulavad koori rida-
des Tiina Sooro, Jaak Tilk 
ja Ilmar Ala.

MIS JUHTUS

AVE pidas juubelit
Jääkiht veekogudel 
on muutunud ohtlikult 
nõrgaks

Olenemata kevadsoo-
jadest ilmadest on sise-
veekogud endiselt kae-
tud jääkattega.

Praegu on kõige oht-
likum aeg jääl mängida 
või koduteed jää arvelt 
lühendada, sest jäätingi-
mused muutuvad tundi-
dega.

Päästeamet palub kõi-
gil hoiduda jääle mine-
misest. Lastevanema-
tel tuleks lastele rääkida 
jääohutusest eriti nendes 
piirkondades, kus veeko-
gu on kodu lähedal.

Möödunud reedel va-
jusid Pärnus läbi hap-
ra tiigijää kaks last, lap-
sed aitas jääaugust välja 
läheduses viibinud kaks 
noormeest.

Teisipäeval kell neli 
kukkusid kaks last Tallin-
nas Kadriorus Luige tiiki. 
Ka nemad pääsesid halvi-
mast ja ühe naisterahva 
kaasabil suudeti lapsed 
päästa. Tänavu on veeko-
gudel uppunud kuus ini-
mest, neist viis aprillis.

Päästeametil on val-
minud õpetlik jääohu-
tuse videoklipp, mi-
da saab vaadata aadres-
sil: http://www.youtube.
com/watch?v=MCmtP4_
Fj6M.

Samuti on video kät-
tesaadav päästeame-
ti koduleheküljel www.
rescue.ee.

Kulu põletamine on 
keelatud

Eesti meteoroloogia 
ja hüdroloogia instituudi 
andmetel on alanud tule-
ohtlik aeg ja kehtib  üle-
riigiline kulu põletami-
se keeld. Lõkke tegemisel 
tuleb jälgida tuleohutus-
nõudeid.

Kulu põletamise keelu-
ajal teevad päästeteenis-
tus ja keskkonnainspekt-
sioon kontrollreide rik-
kujate tabamiseks. Kulu-
põletajaid ning hooletuid 
lõkketegijaid võib oodata 
kuni 18 000 krooni suu-
rune rahatrahv. Lisaks 
tuleb kulupõlengu põh-
justajal hüvitada kesk-
konnale tekitatud kahju.

Viimase nädalaga on 

päästeteenistus saanud 
üle 200 väljakutse kulu-
põlengutele. Möödunud 
aastal registreeriti ligi 
2000 metsa- ja maastiku-
tulekahju, milles kaotas 
elu üks inimene ning süt-
tis 13 hoonet.

Päästeteenistus tule-
tab inimestele meelde, et 
kulupõletamine on üli-
malt riskantne tegevus. 
Inimestel tuleb jälgida, et 
ka nende naabrid keelust 
kinni peaksid ega seaks 
ohtu teiste vara.

Lõket võib teha ainult 
tuulevaikse ilmaga mit-
tesüttivale pinnasele, tu-
leaseme kaugus hoone-
test peab olema vähemalt 
15 ja metsast 30 meetrit. 
Käepärast tuleb hoida es-
mased kustutusvahendid, 
näiteks ämbrid veega. 

Prahi põletamisel 
tuleb arvestada 
ohutusnõudeid 

Kevadise prahi, lehte-
de ja okste põletamisel 
lõkkes tuleb järgida kind-
laid tuleohutusnõudeid.

* Lõket tohib teha hoo-
netest vähemalt 15 meet-
ri kaugusel ja metsast 30 
meetri kaugusel.

* Põlevat lõket ei tohi 
hetkekski jätta järeleval-
veta.

* Käeulatusse tuleb 
varuda tulekustuti või 
vähemalt esmased kustu-
tusvahendid (näiteks äm-
ber veega, kustutusluuad, 
labidas, märjad oksad).

* Lõkke tegemisel tu-
leb arvestada tuule tuge-
vust (ohutuks peetakse 
kuni 1,5 m/s) ja suunda.

* Lõkkease peab ole-
ma ümbritsetud mitte-
süttiva pinnasega (muld, 
liiv, savi). Samuti peab 
arvestama lõkkest lendu-
da võivate sädemetega – 
tuleb jälgida, et lõkkest ei 
saaks alguse kulupõleng 
ja/või ei süttiks hoone.

* Pärast põletami-
se lõppu tuleb lõkkease 
uuesti süttimise vältimi-
seks hoolikalt kustutada.

* Lõkete tegemisel tu-
leb kindlasti järgida ka 
kohaliku omavalitsuse 
vastavasisulisi õigusakte.  

Allikas: Põhja-Eesti 
Päästekeskus

PÄÄSTEAMETI TEATED

Rõngu vallas
09.04 kl 21.45 põles 

Raigaste külas elamu ko-
ridoris diivan. Päästjad 
viisid diivani õue ning 
kustutasid põlengu.

10.04 kl 18 ajal varas-
tati Teedla külast roller. 
Kahju 16 000 krooni.

Rannu vallas
Ööl vastu 08.04 va-

rastati Võrtsjärve äärest 
kaks kaluri mõrda ko-
guväärtusega 100 000 
krooni.

15.04 kl 07.13 teata-
ti, et alevikus on juhtu-
nud kahe autoga liiklus-
avarii ning veoauto paa-
gist lekib kütust. Päästjad 
kõrvaldasid süttimisohu, 

katsid 100 meetri ulatu-
ses teele sattunud kütu-
sereostuse turbaga ning 
eemaldasid teelt. Reostu-
sest teavitati keskkonna-
inspektsiooni.

Konguta vallas
12.04 kl 10.52 teata-

ti, et Pööritsa külas põleb 
väikese elumaja (6x8m) 
katus lahtise leegiga. 
Päästjad kustutasid tu-
lekahju kella 12.34, põ-
lengus hävis maja katus, 
ruumid söestusid. Tule-
kahju sai alguse järele-
valveta jäetud pliidist. 
Inimesed õnnetuses kan-
natada ei saanud.

Segakoor AVE ees aukohtadel istuvad dirigent Ehtel Kuldvere-Vent (vasakult), dirigent ja helilooja Seppo 
Härkönen, tema abikaasa Maija-Liisa ja koori asutajaliige Virve Saar. Foto: Kersti Koosa

 
 
 
 
 

Harri Vihalemm, 
järelvalveinsener: 

Teekatteid ja haljastust 
hakatakse taastama kohe 
kui on toimunud täitepin-
nase sulamine ja lõplik va-
jumine.

Liitumislepingute sõl-
mimine on linnavalitsuse 

kontrollida ja järjekord sõl-
tub sellest, kuidas valmi-
vad terviklikud lahendu-
sed, kanalistasioon sõltub 
pumplate paigaldusest ja 
nende elektriliitumiste val-
mimisest ning veetorusti-
ke toimimine sõltub nende 
ühendamisest olemasoleva-
te töötavate süsteemidega.

See, et mõnel tänaval on 
näiliselt ehitustööd lõpeta-
tud, ei tähenda, et sellel tä-
naval oleks kõik valmis lii-
tumiseks.

LUGEJA KÜSIB
Millises järjekorras ja kuidas hakkab 
käima torustike survestamine ja millal 
hakatakse maju veevõrku ühendama ja 
teid taastama?
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Elva linna kõrgeim 
võimuorgan on voli-
kogu.

Fred Koppel,  
linnavolikogu liige, IRL

18. oktoobril 2009. aas-
tal käis 3004 Elvasse sisse-
kirjutatud valijat valimas 
Elvale linnavolikogu. Just 
nimelt volikogu – linnavo-
likogu, mitte ametnikku, 
tööandjat, linnavalitsust 
ega hääletoojat. Esindus-
demokraatia on ju valitse-
misvorm, milles kodani-
kud teostavad oma õigust 
nende poolt valitud ja nen-
de eest vastutavate esinda-
jate kaudu.

Kõik 17 volikogu liiget, 
kes ligi pool aastat tagasi 
valiti, on pälvinud valijate 
usalduse. Minimaalselt sai 
praegune volikogu liige 36 
häält, kõige võimsam tule-
mus aga oli 383 häält.

Mitmedki 18. oktoobri 
õhtul volikogusse valitud 
inimesed otsustasid järg-
nevate nädalate jooksul 
mitte hakata linnavoliko-
gu liikmeteks, vaid tegut-
seda hoopiski täitevvõimu 
esindajana linnavalitsu-
ses. Taolisi inimesi oli Re-
formierakonna nimekirjas 
tervelt 3 (1/3 Reformiera-
konna fraktsioonist). Kuid 
nende poolt antud häälte 
mõjul said volikogu liikme-
teks samast valimisnime-
kirjast pärit asendusliik-
med.

Nõnda asus tööle Elva 
linnavolikogu 7. koosseis.

Volikogu kui 
kummitempel

Elva linna kõrgeima või-
muorgani reaalne töö on 
kujunenud üsna passiiv-
seks – tervel real volikogu 
liikmetel ei ole kunagi üht-
ki küsimust, ettepanekut 
ega repliiki. Volikogu is-
tungitel puudub mitmetes 
küsimustes arutelu ning is-
tungite lõpp möödub ena-

masti kiirustades. Nõnda 
on osadest rahvaesindaja-
test saanud lihtsalt lõpptu-
lemuse vormistajad – käe-
tõstjad.

Samuti möödub üsna 
nähtamatult istungite va-
heline aeg. Volikogu liik-
metest enamuse tegevu-
sest on üsna keeruline jälgi 
leida, sest volikogu komis-
jonid tulevad kokku har-
va, päevaprobleemsete kü-
simuste arutelusid on vähe 
ja nendel osaleb minimaal-
ne arv volinikke.

Ei oska öelda, milli-
ses vormis toimuvad mit-
teametlikud kokkusaami-
sed valijatega, kuid ühtegi 
avalikku üleskutset valija-
tega kohtumiseks ei ole pä-
rast valimisi näinud. Mõ-
nede volikogu liikmete pu-
hul võib eeldada, et nad on 
esinduskogus eelkõige era-
huvide kaitseks. Kas vali-
jad tõesti enda poolt vali-

tud saadikutelt enamat ei 
nõuagi?

Ehkki tänased volikogu-
liikmed on igaüks saanud 
teatud hulga valijate toetu-
se, ei pea paljud volinikud 
sellest siiski nii suurt lu-
gu, et kord kuus mõne tun-
ni vältel valijaid vaid saa-
dud usalduse eest esinda-
da. Sügisel kokku tulnud 
volikogu võimuliit hääle-
tas ka volikogu liikmetele 
osaletud istungil osalemise 
eest rahalise hüvitise taas-
tamise poolt. Iga volikogu 
liige saab 400 krooni bru-
totasu kohaloleku eest. See 
näitab justkui suhtumist, 
et olenemata kümnete va-
lijate häältest on vaja lisaks 
ka rahalist hüvitist, et en-
da aega kodukoha esindus-
kogusse panustada.

Ehkki võib mõista, et ta-
suta tööd ei saa lõputult 
palju teha, on siiski kah-
ju, et volikogusse ei osu-
tunud valituks paljud tore-
dad inimesed, kes rohkem 
enda vaba aega ühiste hü-
vede tarvis oleksid valmis 
panustama.

Miks see nii on?
Võib arvata, et taolise 

passiivsuse peamiseks põh-
juseks on meie varasem 
ajalugu. On ju harjutud, et 
juhid teevad tööd nii nagu 
on ette nähtud ja teistel on 
vähe sõnaõigust ja päde-
vust kaasa rääkida. Nõnda 
ei edasta valija oma konk-
reetseid soove oma saadi-
kule volikogus ja samuti on 
sellest olenevalt ka voliko-
gu liige passiivne osaleja, 
kes paneb kõik kohustused 
linnavalitsusele.

Ka mitmed viimaste aas-
tate suuremad probleemid, 
sealhulgas sõlmitud lepin-
gud veevärgitööde teosta-
mise ja järelevalve osas, 
samuti korraldatud jäät-
mevedu, töötajate palka-
mine konkursita, vähene 
suhtlemis- ja teavitustöö 
ning üldine passiivsus, saa-

vad alguse volikogu pas-
siivsusest. On ju volikogu 
see poliitiline võimuorgan, 
kes esindab rahvast, sa-
mas kui palgatöölisest lin-
naametnik tegutseb vasta-
valt sealt saadud suunistele 
ning oma ametijuhendile.

Mida teha?
Üsna vale on tänaste 

probleemide taustal kiru-
da anonüümselt “linnava-
litsust” või “neid seal rae-
kojas”. Seadusandlusest tu-
lenevalt on antud kõikide-
le sissekirjutust omavatele 
linnakodanikele õigus lä-
bi esindusdemokraatia ko-
halikus omavalitsuses toi-
muvaid protsesse mõju-
tada. Samuti on volikogu 
liikmele antud suured vo-
litused soovi korral alga-
tada õigusakte, teha järel-
pärimisi, esitada ettepane-
kuid jne.

Seejuures on oluline, et 
linnavõimu survestamine, 
kritiseerimine ja suunami-
ne ei oleks üksnes oposit-
siooni tegevuseks, vaid sel-
le eest peaks hoolt kand-
ma eelkõige just võimuliit, 
et linn parimal võimalikul 
viisil juhitud saaks.

Et linnajuhtimine järk-
järgult paraneks, ei saa 
lootma jääda vaid linnava-
litsuse ja ametnike hoolsa-
male tööle. Lahenduseks 
on pigem suurem sekkumi-
ne demokraatlikesse otsus-
tusprotsessidesse ka volini-
ke poolt, eelkõige aga lin-
naelanike poolt. On ju de-
mokraatia üheks peami-
seks eelduseks ka see, et 
rahval on võimu teostami-
se soov.

Eelnevat arvesse võttes 
kutsun kõiki linnaelanik-
ke Elva linnavolikogu IRL 
fraktsiooniga kohtumise-
le 20. aprillil kell 18 rae-
kojas (ruum 105). Arute-
luteemadeks linnajuhtimi-
ne ning teised päevakoha-
sed teemad.

Kes on Elva valitseja?

Lahenduseks on 
pigem suurem 
sekkumine  
demokraatlikesse 
otsustusprotsessi-
desse ka volinike 
poolt, eelkõige 
aga linnaelanike 
poolt.

VÕIM Linnajuhtimise üle oleks vaja aru pidada
Järgneva 
pöödumise kõigi 
teie ja igaühe poo-
le on põhjustanud 
Elva linnas lokkav 
heakorralagedus, 
hoolimatus ja kind-
lasti Elva Postipoi-
sis ilmunud artik-
lid linnavolikogus 
toimuvast. Leian, et 
on põhjust pöördu-
miseks küll ja veel.

Kalle Roio,  
endine heakorra ja 
teedeehituse projektijuht, 
Elva linnakodanik

Kas sina, linnaelanik, 
käisid eelmise aasta 18. 
oktoobril hääletamas ja 
andsid hääle lemmiku-
le harjumusest käia vali-
mas või lootsid, et valid 
linnaelanikke ja nende 
soove ning vajadusi esin-
dama teovõimelise selts-
konna, kes hoolib Elvast 
ja elanikust? Kas sinule 
tundub, et linnavolikogu 
on seni õigustanud usal-
dust? Või vähemalt püüd-
leb seltskond valituid sel-
le poole?

Elva linna ühisveevär-
gi ja kanalisatsiooni raja-
mine on kestnud aasta. 
Ettevõtmine meenutab 
konkurssi “Elva otsib te-
gijat”. Taidluskollektiivid 
kutsus osalema Emajõe 
Veevärk AS, mille üheks 
aktsionäriks on Elva linn 
ja üks nõukogu liikme-
test hr. Kalev Kepp. Tegi-
jatena on seni lavale astu-
nud Facio Ehitus AS ja ka 
Facio Enviro OÜ (kahjuks 
on juba langenud konku-
rentsist), Merko Ehitus 
AS ja WaterSer Ehitus-
juhtimine AS.

Aasta jooksul on Elva 
elanik näinud palju kae-
vamist ja tolmutamist, 
erinevaid lähenemisi töö-
ülesannetele ja suhtumist 
Elva linna. Kuid kui pal-
ju on Elva elanik näinud 
kaevetöödejärgset endise 
olukorra taastamist?

Saab ja peabki taasta-
ma üleskaevatud pinnast 
ka talvel – lihtsalt teiste 
vahenditega. Kui pärast 
kaevetööde lõppu taasta-
da teekatted, siis on üs-
na kindel, et väga hoole-
tult torustikku, aluseid ja 
katteid ei paigaldata, sest 
kulukas on uuesti teha.

Kindlasti ei saa olla 
sõiduteel nn ajutiseks tee-
kattematerjaliks killus-
tik või mõni teine puiste-
materjal. Aga eks linna-
majanduse osakond teab, 
et kui teekate on ajuti-
selt, näiteks viieks kuuks, 
taastatud killustikuga, 
siis sellele lõigule ei saa-
deta lumesahka – kokku-
hoid. Pole lund, mis ei su-
la. Aga tööd tuleb jaga-
da pisemateks lõikudeks, 
mitte lubada tervet linna 
korraga üles kaevata. Vä-
hem rahulolematuid kor-
raga. Üks lõik taastatud, 
siis järgmine töösse.

Äärmiselt täpselt on 
reglementeeritud, millis-
tel tingimustel saab sul-
geda tänavaid, teosta-
da kaeve- ja taastamis-
töid Tartu linnas. Samuti 
on paigas, kui palju min-
gi luba maksab ja millises 
ulatuses selle loaga võe-
tud kohustuste mittetäit-
mise või viivitamise eest 
loa taotleja omavalitsuse-
le hüvitab. Erinevalt El-
vast.

Ettepanek: äkki uu-
riks, kuidas on asjad kor-
raldatud teistes omavalit-
sustes, mitte ei leiutaks 
iga hinna eest oma jõu-
dudega uut jalgratast? 
Igas omavalitsuses ei 
saa olla oma Kirkpatrick 
McMillan või Karl von 
Drais (kodanikud, keda 
seostatakse jalgratta sün-
niga). Sarnaselt on karbis 
kriite, mis on kirkamat 
värvi kui teised, sõltuvalt 
ostetud karbist. Kui ost-
sid karbi pastelsetes too-
nides kriite, siis ära sel-
lest karbist otsi!

Õppides teiste viga-
dest ja praktikast oleks 
võimalik rajada omava-
litsusele mingid hoovad 
tööde teostajate ohjami-
seks oma territooriumil 
ja linnaametnik poleks 
sunnitud vabandama 
stiilis “me ei saa midagi 
teha, mis see kõik mei-
le maksma läheb, oma-
valitsus ei sekkunud ille-
gaalsesse pinnase lades-
tamisse, sest ei aimanud, 
et ettevõtja omavolitseb” 
jne. Kindlasti ei saa võtta 
teiste omavalitsuste reeg-
leid üks-ühele üle ja pan-
na Elvas kehtima, aga mi-
dagi siiski.

Austatud linnavoliko-
gu: kas teie olete teinud 
järeldusi seni nähtud töö-
korraldusvõtetest ja ole-
te midagi ette võtnud sel-
leks, et võimalikult heas-
tada olemasolevat olukor-
da Elva linnas? Kas olete 
koostanud mõne eelnõu 
ja selle ka volikogule esi-
tanud, et tulevikus välti-
da Elvas eos sellist kaost 
ning linnavalitsusel oleks 
olemas vahendid ohja-
maks ettevõtjaid? Kas on 
tolereeritav viimase aas-
ta jooksul lugematu hulk 
etteteatamata elektri- ja 
veekatkestusi ning kaas-
nevat kantide kaupa mu-
dast-liivast vett nõude-
pesumasinates, veeboi-
lerites ja segistites-filtri-
tes ning kütteta radiaa-
toreid? Vesi, olenema-
ta värvusest, maitsest ja 
konditsioonist, tuleb tar-
bijal kinni maksta. Ja se-
da heal ajal kõigest mõni 
kord kuus. Kui linnavo-
likogu liikme ainukesed 
mured ilmnesid nüüd, 
mil su auto sai poriseks 
istungile sõites ja õiges 
teeotsas seisis ekskavaa-
tor (juhil ajaleht näo peal 
ja jalad aknast väljas) 
ning sa pidid tagurdama 
– aitäh, et oled olemas.

Austatud linnakodanikud, 
linnavolikogu

AVALIK PÖÖRDUMINE
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19. aprillil saab Elva 
tegus spordi- ja muu-
sikamees Paavo Karp 
70.

Milvi Kapaun

Kuna esimest korda 
pilli kätte võtsid?

Meenub, et istusin kaksi-
ratsi lavatsil, mandoliin pi-
hus. Võtsin ühe lauliku et-
te ja mängisin esimesest 
laulust viimaseni kõik lood 
noodist läbi.

Rakvere muusikakooli  
läksin klarnetit õppima. 
Õpetajaks oli eestiaegse 
ratsarügemendi puhkpilli-
orkestri klarnetimägija ja 
kord oli nagu sõjaväes. Mina 
olin vaikne poiss, aga õpila-
se Reedik Võrno peale kär-
kis ja paukus mis kole!

Tartu muusikakoo-
lis (praegu Elleri kool) 
said klarnetisti ja õpe-
taja kutse. Oled män-
ginud Elva estraadior-
kestris, ansamblis sak-
sofoni, puhkpilliorkest-
ris lööd kaasa juba üle 
poole sajandi... Miks ei 
hakanud kutseliseks 
muusikuks?

Olen mõelnud, et kui ma 
oleksin jäänud oma elukut-
se juurde – klarnetiõpetaja 
või orkestri klarnetist, siis 
minust oleks saanud üks 
keskmine või natuke üle 
selle õpetaja või pillimees. 
Päris tippu poleks jõudnud. 
Tunnen, et pole nii palju an-
net. Keskpärane õpetaja või 
pillimees, see poleks minu 
jaoks küll mingi väljavaade 
olnud. Ma ei kaotanud mi-
dagi. Sain nüüd elu lõpus 
oma taseme kätte. Kuhu ma 
olen jõuda tahtnud, sinna 
ma olen jõudnud.

Tõsisem muusikate-
gemine algas pensioni-
eas?

Kümmekond aastat taga-
si jäin EPT-st pensionile ja 
tegelen oma lemmiktegevu-
sega niipalju kui üldse või-
malik. Tuleb välja, et muu-
sika oleks pidanud minu ala 
olema kogu aeg, vahepeal 
olin muusikast nagu asumi-
sel olnud. Pääsesin justkui 
vangist ja alustasin uuesti 
klarnetimänguga. Ülo Laa-
nesaar taastas Elva puhk-
pilliorkestri, kutsus mängi-
ma. Siis veeti mind väevõi-
muga AVE koori laulma. En-
da arvates ma viisi ei pea, 
isegi lorilaule laulsin hal-
vasti. Võtsin selle koorilau-
lu käsile, harjutan partiid 
kõik läbi. Kui juba kooris 
laulsin, julgesin ka perean-
samblis häält teha. Meil on 
neljaliikmeline pereansam-
bel, kus laulab kaks õde, 
kaks venda ja kaks abielu-
paari. Perekondlikel koos-
viibimistel märkis isa alati, 
et küll oleks tore, kui tema 
lapsed laulaksid mitmehääl-
selt. Mina siis suurt ei laul-
nud. Ja nüüd laulame nelja-
häälselt. No mida ta küll üt-
leks, kui seda kuuleks! Ära 
tegime!

Kuna spordiga tege-
lema hakkasid?

Rakvere keskkoolis viien-

das klassis. Oma diplomeid 
sorteerides leidsin, et esi-
mesed võidud olid 60 meet-
ri jooksus ja kaugushüppes. 
Tegelesin koolis ka sport-
võimlemisega.

36-aastaselt hakkasin 
uuesti tõsiselt spordiga te-
gelema – läks jooksmiseks. 
Abikaasa vend vedas orien-
teeruma ja tõi meie perre 
orienteerumisvaimustuse. 
Jooks oli kõige kättesaada-
vam ala treenimiseks, et te-
geleda mägimatkamisega.

Millistes mäestikes 
turninud oled?

Käisin üksteist aastat jär-
jest iga suvi kõrgmägedes 
– Kaukaasia, Pamiir, Altai, 
Tjan-Šan. Ära on käidud 
rohkem kui 6000 meetri 
kõrgusel. Mägimatkaja alus-
tab mäkketõusmist mäe kõi-
ge alumiselt osalt, seljakott 
kaaluga kuni 50 kilo turjal. 
Eelmägedes on selline iga-
vavõitu tõusmine. Siis tuleb 
metsavöönd, alpiaasad ja 
siis mäed, kus on ainult jää, 
lumi ja kaljud. Sinna me siis 
sihtisime. Seljakotiga turni-
mine hommikust õhtuni, nii 
kolm nädalat.

Oli ka eluohtlikke 
olukordi?

Ikka oli. Kolmel korral 
kukkusin nõlvast lahti. Ko-
dus ei julgenud sellest rää-
kidagi. Kui see juhtub, ei to-
hi kaotada külma verd. Se-
kundi murdosa jooksul peab 
reageerima ja kirka sisse 
lööma. Kirka on alpinistil 
üks kehaosa. Pamiiris võttis 
ükskord külm väikesed var-
bad ära. Koju jõudes läksin 
kirurgi juurde, see ei jõud-
nud ära imestada, kuidas on 
võimalik keset suve varvas-
tel ära külmuda.

Olid ka kõva jooksu-
mees?

Et mägedes mitte jänni 
jääda, hakkasin tegelema 
pikamaajooksu, rattasõidu, 
suusatamisega. Kõik rahva-
spordiüritused ja maratonid 
sai kaasa tehtud. Ühel su-
vel tegin 21 jooksuvõistlust. 
Ümber Viljandi järve olen 
22 korda jooksnud. Kui mä-
gede jaoks hakkasin spor-
tima, tuli kohe ka võistlus-

tel osalemine. Nii ta järjest 
läks, enam üldse pidama ei 
saanud.

Harrastussport on 
tervislik?

Ei arva. Seda ei saa nime-
tada tervise jaoks tegemi-
seks, kui sa ikka nii kõvas-
ti teed ja uhad. See on hoo-
pis enda tapmine, see pole 
tervis.

Sina küll sedamoo-
di välja ei paista, et en-
nast spordiga tapnud 
oleksid.

Ma olen nüüd mõned 
aastad puhanud, annab jär-
gi. Tervise üle ei kurda. Kui 
vaadata, kuidas mõned mi-
nuealised apteegist kilekoti-
ga ravimeid veavad, olen ik-
ka õnneseen.

Muretsemiseks sul 
põhjust pole?

Mul on kaks muret. Esi-
teks – Eesti riigil ei ole oma 
hümni. Mina ei pea riiki 
täisväärtuslikuks kui seda 
pole. Praegune ei ole meie 
hümn. Ajaloolane Aadu 
Must on väga täpselt põh-
jendanud, miks see laul Ees-
ti hümniks ei kõlba: viis pä-
rit Saksamaalt, tekst ajast ja 
arust. Eestis on palju häid 
heliloojaid, kelle loomingus 
on hümniks sobivaid lau-
le, või luua päris uus hümn. 
Seda laulaksin minagi kaa-
sa. Praegu püsti küll tõusen, 
aga suu hoian kinni.

Teiseks – prügi. Eesti on 
minu kodumaa ja mina olen 
seda teeninud kogu elu au-
salt. Ma pole kunagi kommi-
paberitki maha visanud. Ja 
nüüd hakatakse mind selle 
prügiga kiusama. Prügikas-
tiga veetakse õhku ja mina 
maksan selle kinni. Jabur-
duse tipp! Olen nõus maks-
ma prügiveo, mitte tühja 
kasti vedamise eest! Sellise 
prügimajandusega ahista-
takse ausaid inimesi ja mul 
ei ole kuskile kaebama ka 
minna. Linnavalitsus oleks 
esimene koht, aga sealt saan 
teada, et kõik tehakse õiges-
ti. Rahvusvahelisse kohtus-
se oma prügikastiga lähen 
või? Minu riik kiusab mind. 
Tahaks oma isamaad armas-
tada, aga näed, nad ei lase.

JUUBILAR Klarnetist Paavo Karp

Põline peedulane Paavo Karp on 70. sünnipäeval eluga 
rahul, sest saab pühenduda oma lemmiktegevusele. 
Foto: Milvi Kapaun

Kuhu olen jõuda tahtnud, 
sinna olen jõudnud

ELVA POSTIPOISS
271, 14.04.2000

 Elva linnavalitsus 
kutsus elvalasi üles 
osalema aktiivselt april-
li lõpus toimuvatel linna 
koristustalgutel.

 Lehes avaldati 
küsitlus suusahüppe-
trampliini kohta: kas re-
konstrueerida, kas teha 
hädavajalik remont, kas 
lammutada?

 Linnavalitsus üritas 
kokku kutsuda puh-
kemajanduse alast 
nõupidamist. Kohale 
tulid vaid Waide motell, 
laskespordibaas, Tomi 
pubi ja Kapella talli 
esindajad.

 Volikogu kultuuri- ja 
spordikomisjoni esime-
he Urmas Kruuse eest-
vedamisel kogunesid 
raekoja saali komisjoni 
liikmeid, spordikooli ja 
-klubide esindajaid, et 
arutada linna spordielu 
sisu ja arenguvõima-
lusi.

10 AASTAT
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Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kaminapuu, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Müüa lõhutud küttepuud koju-
toomisega. 510 4498

Müüa lõhutud küttepuud, kui-
vad/toored. Tel. 511 3543

Müüa pikad küttepinnud (leht-
puu). 5399 9140

Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684

Müüa rulluisud ja botased. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Müüa uus motoroller 49,8 cm³ 
8500 kr. 5594 8987

Müüa kompressor. 5625 7277

Ohtlike puude raie. 5810 8597

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Raamatupidamisteenused. Aas-
taaruannete koostamine. Info 
506 9518; info@passiva.ee

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, koduautomaatika, 
õhk-soojuspumpade müük ja 
paigaldus. Järelmaksuvõimalus. 
www.mano.ee Tel. 520 8970

Soodsad laenud. www.
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

KorstnaProff OÜ teostab korstna-
pühkimis- ja pottsepatöid (ahjud, 
pliidid, kaminad, korstnad), pen-
sionäridele ja korteriühistutele 
püsisoodustus 10%. Info www.
korstnaproff.ee või 5557 9399

Elektri-, automaatika- ja nõrkvoo-
lutööd. 527 8545

Pottsepatööd. 5621 0392

Saeketaste, saekettide, höövli-
terade ja puidufreeside teritus. 
5198 4130

Tahad vabaneda vanast romust! 
Toimi õigesti, too oma sõiduk 
litsenseeritud autolammutusse. 
Kustutame teie sõiduki registrist. 
5650 3833 / 745 6885

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5399 1106

Tänavakivide paigaldus, haljas-
tus. 5399 1106

Pakun tööd väikeelamu fassaadi 
soojustajale. 5380 1901

Rõngu Pagar võtab tööle pagari 
ja kondiitri. Täpsem info telefonil 
5553 9300

Dušiga korter. 5556 4040

Anda tasuta kasutada aiamaa 
kesklinnas. 525 2868

LÜHIDALT

Reedel, 9. aprillil pee-
ti Tartus koolide kari-
kavõistlused judos. El-
va gümnaasiumi võist-
konda kuulusid Allar 
Kalina, Pärt Laas, Karl-
Ernst Saal, Silver Kurrik 
ja Henri Ariva. Teel fi-
naali alistas Elva võist-
kond Tartu Tamme güm-
naasiumi. Tasavägiselt 
kulgenud finaalis kohtuti 
Lähte Ühisgümnaasiumi-
ga. Tänu Silver Kurriku, 
Pärt Laasi ja Allar Kalina 
võitudele alistati vastane 
paremusega 3:2 ja too-
di teist aastat järjest või-

dukarikas Elva Gümnaa-
siumi.

Laupäeval osales Elva 
judokas Claus Georg Oja-
kivi edukalt Baruto ko-
dukohas Vinnis peetud 
noorteturniiril Maias-
mokk. Kehakaalus üle 
60 kg võistelnud Claus 
Georg saavutas hinnata-
va kolmanda koha, ko-
gudes enesekindlust mai-
kuus toimuvateks Eesti 
meistrivõistlusteks.

Evelin Pihlak, 
treener

Kui tellitud ajaleht  
Elva Postipoiss laupäeval 
postkastis ei ole, andke 

sellest toimetusele teada  
tel. 730 9899 (E-N) või  

e-mail: epoiss@kodu.ee

Elva judovõistkond sai karika

G4S Ujumise Noortesar-
ja kolmas etapp toimus 10. 
aprillil Sillamäel. Iga võist-
leja sai osaleda kahel dis-
tantsil. Cevin Anders Siim 
võitis isiklike rekorditega 
hõbemedali 200 m vabalt- 
ja 100 m kompleksujumi-
ses. 200 m vabaltujumises 
oli ta tulemusega 2.20,62 
teine narvalase Mihhail 
Stseglovi (2.20,35) järel. 
100 m ujus Cevin Anders 

Siim ajaga 1.14,78. Võitis 
1.13,8ga Andrei Gussev.

G4S Ujumise Noortesar-
ja finaal toimub 31. mail 
Keilas, kus võistlevad eri-
nevate vanusegruppide iga 
ala kuusteist paremat uju-
jat. Cevin Anders Siim on 
kindlustanud finaalkohad 
kõigil noortesarjas osale-
tud distantsidel – 50 m va-
balt, 100 m liblikat, 100 m 
selili, 100 m kompleksi ja 

200 m vabalt.
3. aprillil võistles Cevin 

Anders Siim Paides endast 
aasta vanemate poistega 
pikamaaujumises, kus saa-
vutas 800 m distantsil tub-
li kolmanda koha ajaga 
10.46,03.

Duatloni- ja triatloni-
hooaeg algab 17. aprillil 
Rakvere duatloniga. 

EPP

Cevin Anders 
Siim võitis kaks 
hõbemedalit

Pühapäeval, 11. aprillil 
toimus Põlvas III liiga Lõu-
na esimese vooru kohtu-
mine FC Elva II ja FC Ote-
pää vahel. Eelmisel hoo-
ajal kohtuti kahel korral, 
siis suutis FC Elva II tee-
nida 3:3 viigi ja sügisrin-
gis 3:1 võidu. Seekord tuli 
vastu võtta väga valus 1:2 
kaotus.

Mõlemad võistkonnad 
olid kohtumisele tulnud 
parimate koosseisudega ja 
oodata oli tulist andmist.

Mängu alustas pare-
mini FC Otepää, kes suu-
tis elvakatele surve peale 
panna. Löögile pääses Priit 
Lehismets, kelle pealelöö-
gi Arvo Käkk jalaga tõrjus. 
Peale seda leidis FC Elva II 
oma mängurütmi ja ehitati 
rünnakuid. Kahel korral  te-
rava nurga alt löögile pää-
senud Juri Sirokovi soori-
tused lendasid küljevõrku. 
Karl Bussovi tugev karis-

tuslöök lendas otse värava-
vahi pihta. Otepää värava-
vahiga pääses üks ühe vas-
tu Tarmo Kerro, kuid kont-
rollis palli halvasti ja ei 
suutnud head löögivõima-
lust luua. 44. minutil asus 
FC Otepää mängu juhti-
ma. Teist poolaega alusta-
sid paremini elvakad, Ote-
pää väravavahi ja kaits-
ja vahelisest segadusest 
pääses peaga löögile Priit 
Dedov, õnnetuseks lendas 
löök latti ja sealt üle vära-
va. FC Elva II surus peale 
oma mängu ja Otepää vas-
tas kiirrünnakutega. Ühest 
kiirrünnakust pääses ohtli-
kult löögile Martin Teder, 
aga Arvo Käkk liikus vä-
ga hästi vastu ja tõrjus löö-
gi üle otsajoone. 70. mi-
nutil kasvatas FC Otepää 
oma eduseisu kahevärava-
liseks. Peale karistuslöö-
ki pääses karistusalas löö-
gile Indrek Koser, kes lah-

tise palli tühja väravasse 
kõksas. FC Elva ei murdu-
nud, vaid asus üha julge-
malt ründama, viimased 
viisteist minutit pommita-
sid Elva kaitsjad pikki pal-
le Otepää karistusalasse, 
kuid enamus neist langes 
pikkade keskkaitsjate saa-
giks. Ühele kaitsjate puh-
taks löödud pallile sai jao-
le Karl Bussov, kelle tugev 
löök 22-23 meetrilt värava-
posti raksatas! Mõned het-
ked hiljem said elvakad vä-
rava. Taavi Aasmäe mängis 
karistusalas osavalt löögile 
Raido Kuusi, kes palli vära-
vavahist mööda lükkas. Lõ-
puminutitel tekkinud pool-
võimalusi FC Elva II reali-
seerida ei suutnud ja vastu 
tuli võtta 1:2 kaotus.

Marek Naaris,  
FC Elva tegevjuht

Hooaja esimese jõuproovi  
võitis FC Otepää

Cevin Anders Siim (keskel) noorte ujumissarja esimesel etapil pjedestaalil koos põ-
hikonkurentide Mihhail Stseglovi (vasakul) ja Silver Sepaga. Foto: erakogu
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Mälestame kurbusega 
kauaaegset sõpra

VALLI TÕEMETSA

Helmi, Ester ja Helgi

Ei astu jalg sul 
enam kodurajal,
ei ava käsi õueväravat.
Sa jätsid maha 
kalli kodumaja,
kus nägid viimati 
veel päikest säramas.

ARRI LUUSE
Sügav kaastunne Elvele 

ja Tõnu perele.

Perekond Allmann
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Avaldame kaastunnet Rikole 
ja Svenile armsa ema

ELLE METSA
kaotuse puhul.

Elva Noorte Meeskoor ja Anne

Maga vaikselt, puhka rahus,
südamed on sinuga...

Kauaaegset head töökaaslast
VALENTINA TÕEMETSA

mälestavad Astra, Asta, Malle, 
Kaie, Liina, Antonina, Helbe, 
Hilja, Hugo, Jaan Margus, 

Jaan Kallas

Tuul puudeladvus tasa kiigub,
me kurbuses ja leinas 
langetame pea...

Mälestame
VALENTINA TÕEMETSA

Riina, Reena, Mare, Eevi, 
Laine, Helmi, Jüri

Avaldame sügavat 
kaastunnet Sven Orasele

EMA
surma puhul.

Konguta segakoor

Tähtede taga 
koidab Sul taevas,
vaikne lootus 
Sul täide seal läeb...

Sügav kaastunne Henrikule ja 
Hannale armsa ema

ELLE METSA
surma puhul.

Elva Gümnaasiumi 
9. b klass ja klassijuhataja 

Geil Siim

Leiname HKK Sinilind 
hoolekogu esimeest ja toredat 

lapsevanemat
ELLE METSA

Tunneme kaasa abikaasale 
ja lastele Hannale, Rikole, 

Svenile ja Henrikule.

HKK Sinilind

Üks täht on taevas rohkem...

Mälestame head sõpra
ELLE METSA

ja avaldame kaastunnet 
lähedastele.

Klassikaaslased 
Elva Keskkooli päevilt

Mõni hetk on elus 
valusam kui teine,
mõni hetk on kohe 
väga-väga valus...
(J. Tätte)

Siiras kaastunne Svenile, 
Rikole, Hannale, 

Henrikule ja Jaanile kalli
ELLE METSA
surma puhul.

Gaspar ja Liina, Erki ja Sandra

Mälestuste päiksekullas
jääb ta ikka teiega...

Südamlik kaastunne 
Elvele ja Tõnule perega kalli

ARRI LUUSE
kaotuse puhul.

Eha ja Jaan

ELLE METS

Mälestame.
Avaldame sügavat kaastunnet 

omastele.

Perekond Kaarma
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ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES

Lisaks soodsad pakkumised Säästukaardi omanikele!

E-EHITUSKESKUS Arbimäel

ELVA KAUBANDUSKESKUSE 
PARFÜMEERIA OSAKONNAS:

Nädalalõpupakkumised 15. - 18. aprill:
Nisujahu Kalew 550 2kg 13.90 9.90 kg/4.95
Juust Sport 150g viil. 18.90 12.90 kg/86.-
Kodune hakklihasegu Perenaise 400g 20.90 16.90 kg/42.25
Täissuitsuvorst Moskva 350g (Atria LT) 30.90 20.90 kg/59.71
Rapsiõli Risso 1L 30.90 22.90
Singi-köögiviljasalat kg (Maksiköök) 53.90 34.90
Sea abaliha jahutatud vp. Kg 49.90 45.90
Seapraad kamaraga vp.kg 69.90 49.90
Tualettpaber Serla Orava 2* 8rulli valge 34.90 19.90

Ettetellimisel:

Kasvuhoone “Palmar” 6,08 m² 5999.-
Kasvuhoone “Suvila” 3x4m 8490.-
Kasvuhoone “Suvila” 3x6m 9990.-

Maybelline jumestuskreem 99.-
Maybelline volüümi andev ripsmetušš 99.-
Lóreal Telescopic pikendav ripsmetušš 149.-
Lóreal True Match jumestuskreem 169.-

Alates 16. aprillist 

PALJUDEL TOODETEL KEVADHINNAD!

22. aprill 19.00 
ELVA KULTUURIKESKUS

osades
GUIDO KANGUR

KADRI ADAMSON
ENE JÄRVIS

MEELIS SARV

lavastaja 
LASSE LINDEMAN 
(Soome, Kuopio Linnateater)


